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1. Inleiding 

Voor de tweede keer is in 2013/2014 het scholenproject voor basisscholen georganiseerd en in dit 

schooljaar is voor het eerst een project voor het middelbaar onderwijs (4 MAVO) georganiseerd op het 

Ravelijn. Om voor het komende schooljaar te bepalen of en hoe met deze projecten verder te gaan is dit 

voorstel bedoelt.  

 

De projecten worden vanuit de griffie georganiseerd en uitgevoerd door raadselden. Voor beide projecten 

geldt dat er zowel raadsleden als burgerleden aan deel kunnen nemen. Momenteel hebben wij 19 

raadsleden en 11 burgerleden.   

 

2.  Basisschool 

Afgelopen scholenproject hebben er 7 scholen deelgenomen aan het slotdebat. Alle basisscholen zijn 

uitgenodigd en beslissen zelf of het past in het lesprogramma. Twee scholen hebben in 2013 wel een 

presentatie gekregen maar zijn niet voor het debat naar het gemeentehuis gekomen.  

 

Voor het project met de basisscholen geldt dat er voor de groepen 8 (soms is dit een combinatiegroep 

met een groep 7) door twee raadsleden op school een presentatie gegeven wordt in de maanden 

september, oktober of november over de gemeente en politiek. Deze presentatie is ook door de 

raadsleden zelf ontwikkeld. Gedurende deze presentatie worden de leerlingen voorbereid op het 

jeugddebat dat zij gaan voeren met andere scholen in de maanden janauri/februari.  

 

Van iedere school wordt verwacht dat zij tijdens het debat een voorstel presenteren. Dit voorstel is 

gebonden aan een aantal kaders. Van iedere school doen drie leerlingen mee met het debat. De andere 

leerlingen zitten op de publieke tribune en kunnen tussen de debatrondes door stemmen door het 

opsteken van groene en rode kaarten. Voor het debat komen de leerlingen een ochtend naar het 

gemeentehuis. De ochtend is zo ingedeeld dat de leerlingen eerst nog en keer om tafel zitten met één of 

twee raadselden om het debat voor te bereiden. Getracht wordt dit met de raadsleden te doen die op de 

school aanwezig geweest zijn voor de presentatie. Deze raadsleden begeleiden de leerlingen ook tijdens 

het debat. Het debat zelf staat onder leiding van de burgemeester en speelt zich af in de raadzaal. Er zijn 

twee prijzen te winnen: één voor het plan met de meeste stemmen en één voor de beste debater. 

 

Op vrijdag 17 januari zijn de volgende scholen geweest voor het debat:  

- RKBS de Zonneberg met 19 leerlingen 

- Petrus en Paulusschool met 20 leerlingen 

- Maria Regina met 60 leerlingen 

Totaal 99 leerlingen 

 

Op vrijdag 31 januari waren dit de volgende scholen: 

- Groen van Prinstererschool met 22 leerlingen 
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- Basisschool Merijntje  met 23 leerlingen 

- De Gummarus met 47 leerlingen 

- De Regenboogschool met 26 leerlingen 

Totaal 118 leerlingen 

 

3.  Middelbare school 

Voor het Ravelijn is het afgelopen schooljaar 2013/2014 een nieuw project ontwikkeld. Het project was 

bestemd voor de eindexamenklas MAVO met maatschappijleer in het pakket. Mevrouw Baartmans was 

hier de initiator van, de griffie heeft dit ondersteund. Iedere woensdag ochtend gedurende een aantal 

weken in de maanden januari/februari werd gedurende 2 uur het project vorm gegeven. Raadsleden 

begeleiden allemaal ongeveer vier leerlilngen die onder begeleiding van de raadsleden een politieke partij 

oprichten. Er werd een verkiezingsprogramma geschreven, een poster gemaakt, een spel ‘stoelendans’ 
(van Prodemos) gespeeld en met de raadsleden gesproken over het politieke werk en er werd een 

jongerendebat voorbereid.  

 

De leerlingen hebben onder leiding van de burgemeester een debat gehouden in het gemeentehuis 

rondom thema’s. Hier werd een prijs uitgereikt voor de beste debater. Op Het Ravelijn zijn vervolgens 
verkiezingen gehouden waarbij alle leerlingen kunnen stemmen op de opgerichte partijen. Vervolgens is 

er ook een prijs uitgereikt aan de winnaar van de verkiezingen. 

 

4. Evaluatie 

Aan de deelnemende raadsleden is verzocht punten in te dienen voor de evaluatie. Over het algemeen 

zijn de volgende reacties gegeven: 

 

Project basisschool: is als zeer positief ervaren, tijdens de presentaties en de bijeenkomsten blijkt dat de 

scholen het bijzonder waarderen. Er zijn geen specifieke reacties over het project op de basisscholen 

binnengekomen. 

 

Project Ravelijn:de volgende evaluatiepunten zijn binnengekomen. 

   

1. De vraag welke naar de raadsleden gesteld is om mee te doen,  duidelijker invullen en 

verwoorden.  

2. Vooraf duidelijk zijn over tijdsbesteding en inzet. Nu was het onduidelijk dat met de inzet een 

aaneengesloten periode van 6 wekelijkse bijeenkomsten op school bedoelt werd. Die 

duidelijkheid kregen we bij de eerste bijeenkomst, in het programma. Is goed gekomen dank zij 

flexibiliteit en het onderling schuiven met begeleiding in de groepjes van de raadsleden.  

3. Voor de leerlingen was het bij de start van het project onduidelijk wat nu de bedoeling van het 

project was. Duidelijker doel, werkwijze en waar ze naar toe moeten werken, toets en punt 

verdienen eerder noemen en vermelden.  

4. Inbreng raadsleden, duidelijker afspreken hoe groot die is, alleen begeleiding of meer. Nu heeft 

de één veel inbreng teksten ge/herschreven en andere heeft de leerlingen alles laten doen. 

Eenduidigheid in aanbrengen, ook omdat het totaal resultaat van de groep, de opdracht en 

uitvoering getoetst gaat worden en de leerlingen er een cijfer voor krijgen. Zij moeten het wel zelf 

verdiend hebben. Nu de winnaars wel erg gestuurd waren bij hun inbreng…. 
5. Verder leuk om aan het project mijn steentje bij te hebben mogen dragen. Contacten met de 

leerlingen na een stroeve start werden steeds beter en leuker.   

6. Project is denk ik geslaagd, op het laatst waren de groepje enthousiast en betrokken. Mijn 

groepje heeft het project, de een wat meer actief dan de ander, als positief en leuk ervaren. 

Na evaluatie met mevrouw Baartmans ia gebleken dat het aantal weken ingekort zou kunnen worden, 

maar dat het inderdaad een project is dat een betere voorbereiding met de raadsleden nodig heeft. De 

beschikbaarheid van de raadsleden is van cruciaal belang bij dit project om het, in tegenstelling tot het 

basisschool project, meer tijd vergt van de raadsleden.  
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Voorstel 

Het basisschoolproject door te laten gaan en de voorbereidingen hiervoor te starten. Het Ravelijnproject 

te starten afhankelijk van het aantal beschikbare raadsleden.   

 

de griffier de burgemeester 

 

 

 

 

drs. E.P.M. van der Meer J.A.M. Vos 


